
Beantwoording vragen commissie Economie, uitvoeringsplan RES 1.0 (17 september 2021)

SP:  Wat is de relatie met Antwerpen en Gent?
Het is van belang om het energienetwerk niet alleen als Zeeland te bezien, niet alleen landelijk, maar 
ook de relatie te leggen met Vlaanderen. Met name de infrastructuur richting Vlaanderen kan een 
bijdrage leveren voor het uitwisselen van warmte vanuit de industrie richting Zeeuws-Vlaanderen. 
Daarnaast kan het als doorvoer voor waterstof functioneren. Mogelijkheden worden op dit moment 
verkent.

PVDD: Is er wel voldoende groene waterstof beschikbaar?
Zeeland heeft een bijzonder goede positie voor de productie van groene waterstof door de 
aanlanding aan zee. Desondanks is het van belang om te prioriteren waar waterstof voor wordt 
ingezet. Hier wordt in het Uitvoeringsplan op ingegaan.  Wij verwachten mogelijk pas vanaf 2030 
een mogelijk tekort aan duurzame energie als basis voor groene waterstof. Met name de aanlanding 
aan zee is een belangrijke sleutel daarin om dit te voorkomen danwel op te lossen.

PVDD: Energieverbruik in landbouw zien ze niet terug in uitvoeringsplan. Ligt de prioriteit bij de 
glastuinbouw of niet?
Alle doelen die voor de bebouwde omgeving, mobiliteit en netwerk horen zijn ook van toepassing op 
de glastuinbouw. Aanvullend worden vanuit het Zeeuws Energie Akkoord geen acties ondernomen. 
De primaire actie ligt bij de ondernemer en ZLTO.

CDA: Kan het project Zon op dak worden gekoppeld met Asbest eraf?
Het project Zon op Dak is primair gericht op grote bedrijfsoppervlakte zoals het Sloegebied. Tot nu 
toe blijkt dat “asbest eraf, zon erop” te duur is in verhouding tot de opbrengst. Daarom wordt 
ingezet op bovengenoemde. 

CDA: Kan de congestie van de netwerkcapaciteit en Noordring eerder worden opgepakt?
We zijn in gesprek met Tennet/Endures om dit zo snel mogelijk op te pakken. We zijn hierin 
afhankelijk van hun activiteiten.

ProZeeland: Zijn accu’s wel duurzaam? 
De grondstoffen van accu’s zijn 95% recyclebaar. Bovendien bieden accu’s de mogelijkheid om 
duurzame energie op te slaan die beschikbaar is (zoals een windmolen of zonnepaneel), maar op dat 
moment niet direct nodig is. Op deze manier gaat geen duurzame energie verloren.

PvZ: Hoe komt het dat de zonnepanelen niet meetellen als resultaat? 
Zonnepanelen voor particulieren worden gestimuleerd en gesubsidieerd door het Rijk. De resultaten 
die hierdoor worden bereikt, komen daarom ook ten verdienste van de Rijks-resultaten. De 
zonnepanelen tellen daarmee wel degelijk mee als resultaat, maar niet die van de provincie Zeeland.

Nagezonden vragen:

SP:
Voor agenda punt 5, uitvoeringsplan RES 1.0;
Is de gedeputeerde er van op de hoogte dat in April 2016, in de regeling Gaskwaliteit, de waterstof 
toevoeging van 0,5% is vastgesteld voor ons aardgas?
Ja.
Is de gedeputeerde er van op de hoogte dat er met 2% toevoeging van waterstof wordt rekening 
gehouden en dat zodoende de meetapparatuur zoals rookgasanalysemeters voor worden 
aangepast/aangeschaft in de branche?



Ja.

Zodoende wilt de SP er bij GS op aandringen dat er in de toekomst rekening met huiseigenaren moet 
worden gehouden bij het verbruik van waterstof en dat dit dus niet alleen voor de industrie is 
bestemd om hun klimaatdoelen te halen.
Ter kennisneming aangenomen.

In de commissie werd gesproken over isolatie maatregelen.Het is voor de SP ook van belang dat dit 
voor iedereen mogelijk wordt gemaakt dus ook voor mensen die dit zelf willen doen en dat daar in 
een mogelijke subsidie regeling ook rekening wordt gehouden. Natuurlijk stopt het verduurzamen 
niet bij isoleren maar ventilatie en m.n. WTW, warmte terugwinning, is ook een voornaam punt dat 
niet dient te worden vergeten.
Ter kennisneming aangenomen.

Is de gedeputeerde er van op de hoogte dat er van de ruim 2 miljoen huurwoningen in Nederland er 
bij zo’n 100.000 woningen de staat van het onderhoud als matig tot zeer slecht wordt ingeschaald 
door de Autoriteit woningcorporaties?
Ja.

Als men dus een slag wilt maken om deze woningen duurzaam te maken dan zal men dus de juiste 
inschatting moeten maken van de huidige situatie.
Ter kennisneming aangenomen.

Overige zaken zal de SP wel aandragen wanneer de RES 2.0 op de agenda komt.


